
Protokół z VIII sesji  
Rady Miasta Malborka

odbytej w dniu 26 maja 2011 r. 

        Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Miasta  Malborka  
i trwała od godziny 11.00 do godziny 15.30.

Ad. pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie uprawomocnienia obrad.

  Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski otworzył VIII sesję Rady Miasta
Malborka  i  przewodniczył  obradom.  Przewodniczący  stwierdził,  iż  na  stan  21  radnych
obecnych jest 20  (lista obecności zał. nr 1). Nieobecny usprawiedliwiony radny Stanisław
Berliński. Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
          Następnie powitał radnych, burmistrza Miasta Andrzeja Rychłowskiego, zastępców
burmistrza Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, Komendanta Policji Andrzeja Szramke,
dyrektora Biura Europosła Tadeusza Cymańskiego, dyrektorów, prezesów i kierowników firm
komunalnych,  przedstawicieli  prasy  i  mediów  oraz  pracowników  Urzędu  Miasta  i
mieszkańców  miasta,  którzy  oglądają  i  słuchają  sesję  
w internecie.

Ad. pkt 2
Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali na piśmie i jest on następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja na temat przygotowania miasta do sezonu turystycznego.
5. Informacja  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  

w mieście za 2010 r. i I kwartał 2011r.
6. Zapytania i interpelacje radnych.
7.  Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – III zmiana, 
b) zmian wieloletniej prognozy finansowej – III zmiana, 
c) uchylenia uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty miejscowej,
d) przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  planu  gospodarki  odpadami  dla  Miasta

Malborka,   
e) wykazu kąpielisk na rok 2011 na terenie Gminy Miasta Malborka , 
f)  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejskiego  Zespołu

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół oraz niektórych innych uchwał,
g) likwidacji  Miejskiego  Zespołu  Ekonomiczno-Administracyjnego  Szkół    w

Malborku,
h) ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola,  dla

których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Malbork,
i) nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”,
j) nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”.

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Malborka. 



10. Komunikaty i wolne wnioski.
11. Zakończenie sesji.

Uwagi i wnioski:
Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski zaproponował  autopoprawkę do porządku obrad
- w punkcie 11 porządku wprowadzić przegląd miasta.
Więcej wniosków nie było. Za przyjęciem pkt 11 głosowało 19 radnych, 1 się wstrzymał,
głosów przeciwnych nie było. Porządek po zmianach został przyjęty 19 głosami za, przy 1
głosie wstrzymującym się, głosów przeciwnych nie było. 
Porządek jest następujący:

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4.Informacja na temat przygotowania miasta do sezonu turystycznego.
5.Informacja  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  
   w mieście  za 2010 r. i I kwartał 2011 r.
6.Zapytania i interpelacje radnych.
7.Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – III zmiana,
b) zmian wieloletniej prognozy finansowej – III zmiana,
c) uchylenia uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty miejscowej,
d) przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  planu  gospodarki  odpadami  dla  Miasta

Malborka,   
e) wykazu kąpielisk na rok 2011 na terenie Gminy Miasta Malborka, 
f)  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejskiego  Zespołu

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół oraz niektórych innych uchwał,
g) likwidacji  Miejskiego  Zespołu  Ekonomiczno-Administracyjnego  Szkół    w

Malborku ,
h) ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola,  dla

których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Malbork,
i) nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”, 
j) nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Malborka. 
10. Komunikaty i wolne wnioski. 
11. Przegląd miasta.
12. Zakończenie sesji.

Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.

Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie ( zał. nr 2).

Zapytania radnych:
Radna Alicja Osińska w dniu 20 kwietnia 2011 r. z inicjatywy MWC Centrum Turystyki w
Malborku  na  terenie  OSiR  w  Malborku  miał  miejsce  pokaz  możliwości  technicznych
pojazdów firmy Vectrix. Radna zapytała, dlaczego nasze miasto spotkał taki zaszczyt wśród



innych miast oraz radna chciała wiedzieć jakie Malbork będzie miał zobowiązania wobec tej
firmy i czym nasze miasto zaskarbiło sobie takie względy.
Radny Leszek Witkiewicz  zapytał o informację z 11 maja 2011 r., gdzie Burmistrz Jerzy
Skonieczny spotkał się z przedstawicielem Muzeum Zamkowego w Malborku   w sprawie
zasad wymiany usług na zasadzie barteru między instytucjami a MZK. Ta informacja tylko
stwierdza, że takie spotkanie się odbyło ale co było jej przedmiotem, na czym ma polegać to
współpraca, kto reprezentował Muzeum, czy dyrektor czy ktoś z pracowników. 
Drugie pytanie radnego dotyczy dnia 12 maja 2011 r., pan Burmistrz był w Warszawie i radny
pyta,  czy  są  jakieś  nadzieje  lub  efekty  już  podjętych  rozmów w Ministerstwie  Kultury  i
Dziedzictwa Narodowego, miał wyburzenie obiekt figurujący w rejestrze zabytków przy ul.
Armii Krajowej 92.
Radny  zapytał  również  o  efekty  rozmowy  z  panem  Ministrem  Nowakiem  
w sprawie budowy obwodnicy Malborka i drugiej nitki mostu.
Radny Dariusz Kostrzewa poprosił o informację, czy to spotkanie w sprawie opracowania
nowej organizacji ruchu w mieście wiąże się z tym, o co pytał radny Leszek Witkiewicz, czy
może czekają nas jakieś inne koncepcje rozwiązania.
Radny Krzysztof  Grylak  zapytał o datę  12 maja 2011 r.,  o  wizytę  pana Burmistrza   w
Warszawie,  o złożenie wniosku o wyburzenie obiektu,  o którym wspomniał radny Leszek
Witkiewicz,  kiedy  otrzymamy  jakąś  odpowiedź  oraz  jakie  rezultaty  rozmów   w  sprawie
drugiej nitki mostu oraz obwodnicy.
Radny  Marek  Charzewski  w  sprawie  Zgromadzenia  Wspólników  TBS,  czy  na  tym
zgromadzeniu były poruszane kwestie dalszego rozwoju TBS-u , to znaczy czy będą dalsze
mieszkania budowane w ramach TBS-u. Radny słyszał, że jak gdyby są z tym pewne kłopoty.
Więcej pytań radni nie mieli.Burmistrz udzielił odpowiedzi na poszczególne pytania.
Burmistrz Andrzej Rychłowski odniósł się do skuterów, otóż będziemy testować w naszym
mieście,  kontakty zostały nawiązane przez MWC, która prowadzi działalność promocyjną,
szuka  różnego  rodzaju  możliwości.  Praktycznie  w  ramach  promocji  nawiązała  kontakt  z
firmą, która zajmuje się produkcją nowoczesnych skuterów elektrycznych. Siedziba tej firmy
znajduje się w Stanach Zjednoczonych a współpraca się na tyle dobrze zawiązała, że jako
drugie miasto w Polsce będziemy mogli nieodpłatnie testować skutery i w sezonie letnim taka
nowinka  techniczna,  ale  też  usprawniająca  pracę  Straży  Miejskiej  i  na  ulicach  Malborka
pokaże się kilku strażników Straży Miejskiej, którzy będą obsługiwać skutery nieodpłatnie.
Będzie to promocja dla naszego miasta, co przyczyni się do mobilności strażników miejskich
bez  kosztów,  gdyż  skutery  poza  naładowanie  w  gniazdku  elektrycznym,  to  są  bardzo
niewielkie koszty.
Jeśli  chodzi  o  wizytę  w  Warszawie,  to  skierowana  była  w  dwa  miejsca,  
w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego, gdzie burmistrz spotkał się z  dyrektor
gabinetu  politycznego  panią  Edytą  Mydłowską  i  burmistrz  nie  ukrywa,  że  już  od  dawna
zabiegamy o możliwości wyburzenia budynku przy Armii Krajowej 92, który jest wpisany do
rejestru zabytków i który nie spełnia pewnych kryteriów.  Są nowe przepisy na ten temat,
zrobiliśmy pewne opracowanie a wizyta  burmistrza  dotyczyła  bezpośredniego przekazania
opracowań nowych  dokumentów i  informacji.  Burmistrz  liczy na to,  ponieważ już po tej
wizycie  w Warszawie burmistrz  miał  kontakt  z panią dyrektor  i  w ciągu miesiąca będzie
podjęta decyzja odnośnie tej kwestii. 
Burmistrz  ma wielkie nadzieje, że w końcu ta sprawa zostanie rozstrzygnięta. Jeżeli chodzi o
wizytę u pana ministra Nowaka, to dotyczyła ogólne sytuacji w naszym regionie, o budowie
obwodnicy. Burmistrz powiedział, że sytuacja jest bardzo trudna. Pan minister poinformował,
że Ministerstwo Infrastruktury planuje dalsze cięcia jeśli chodzi o przebieg dróg krajowych,
autostrad i obwodnic w kraju. Burmistrz obawia się, że w najbliższym czasie możemy być



świadkami informacji, że w wielu miejscach w Polsce te inwestycje zostaną niestety odłożone
w  czasie. Tutaj burmistrz zabiegał i prosił o lobbing w naszej sprawie. Tutaj decyzje zapadają
na  szczeblu  Ministerstwa  Infrastruktury  i  tylko  możemy  zabiegać,  aby  nasza  inwestycja
znajdowała się w tym priorytecie krajowym programie budowy dróg i autostrad.  Najbliższy
czas przyniesie dużą korektę, takie informacje dobiegają i budzą wielki niepokój. 
Na dzień dzisiejszy burmistrz nie jest w stanie nic więcej powiedzieć, gdyż te informacje są
jeszcze w opracowaniu w ministerstwie. 
Jeśli chodzi o TBS, to znaleźliśmy się w pewnym momencie, gdzie formuła partycypacji ma
sporą barierę jeśli chodzi o chętnych na lokale. Nigdy nie było takiej sytuacji, że jest mało
chętnych  przed  oddaniem budynku,  chyba  1/3  nie  ma  chętnych.  Wydaje  się,  że  budowa
następnych  budynków  raczej  jest  nie  logiczna,  być  może  czeka  nas  okres  przerwy  w
budowaniu.
MTBS ma jeszcze działki pod budowę jeszcze kilku budynków, które Rada Miasta wniosła
aportem w poprzedniej kadencji więc ma potencjał i możliwości gruntowe. Natomiast dzisiaj
może liczyć tylko na kredyty komercyjne, zmieniła się zasada kredytowania TBS-ów. Dzisiaj
to  już  wygląda  zupełnie  inaczej,  w  opinii  burmistrza  logiczniej  było  by  wybudowanie
budynków  komunalnych,  gdzie  można  otrzymać  dopłatę  bezzwrotną  w  zamian  za
przekształcanie opuszczanych mieszkań komunalnych i socjalnych. Jest to chyba trent i taka
ścieżka,  którą  w  najbliższych  latach  samorząd  powinien  z  oczywistych  przyczyn,  które
burmistrz wymienił, zmierzyć.
Z-ca Burmistrza Jerzy Skonieczny dodał, że w informacji międzysesyjnej nie znalazło się
drugie spotkanie  z przedstawicielami Muzeum Zamkowego, które odbyło się wczoraj. Miasto
Malbork cierpi od wielu lat na brak sali koncertowej  z prawdziwego zdarzenia,  na której
mogły by odbywać koncerty. Obecnie korzystamy z uprzejmości Muzeum Zamkowego, gdzie
odbywają się różne imprezy. Już sam charakter sali powoduje, że nie potrzeba dodatkowej
inscenizacji, udekorowanie tej sali, ale również z naszej strony świadczymy usługi na rzecz
Muzeum  Zamkowego  w  postaci  udostępniania  im  sceny,  nagłośnienia  bądź  naszych
pracowników, którzy przy tym pracują. Do tej pory odbywało to się na zasadzie wzajemnych
rachunków,  chcielibyśmy  to  tak  zrobić,  żeby  odbywało  się  to  na  zasadzie  wzajemnego
znoszenia się tych usług. Wczorajsze spotkanie odbyło się na najwyższym szczeblu, burmistrz
Jerzy  Skonieczny  uczestniczył  też,  ale  gospodarzem  spotkania  był  burmistrz  Andrzej
Rychłowski. Ze strony Zamku uczestniczył nowy wicedyrektor profesor Janusz Hochleitner
oraz osoby, które są odpowiedzialne w Zamku za promocję. Z – ca burmistrza sądzi, że uda
nam się wypracować w m –cu czerwcu umowę i ją podpisać. Współpraca będzie wówczas na
wyższym szczeblu i na wyższym poziomie jak dotychczas. 
Burmistrz Andrzej Rychłowski wyjaśnił, że organizacja ruchu nie dotyczy przeprawy przez
Nogat a organizacji wewnątrz miasta. 
Z  –  ca  Burmistrza  Maciej  Rusek  dodał,  że  od  jakiegoś  czasu  toczą  się  rozmowy  z
Politechniką Gdańską, ponieważ chcemy zastanowić się nad problemami ruchu u transportu
w mieście i podejść do tego w sposób jak najbardziej mądry i logiczny. Wczoraj odbyło się
kolejne spotkanie z przedstawicielami Politechniki, zbliżamy się już do końca w tym sensie,
że określiliśmy wczoraj w najbliższym przybliżeniu jakie są nasze oczekiwania i jakie są w
tym względzie możliwości Politechniki. 
Burmistrz  powiedział,  że  do  czerwca  2012  r.  powinna  powstać  przynajmniej  pięć  prac
dyplomowych,zarówno magisterskich  jak i  inżynierskich,  które obejmują takie  tematy jak
analiza  wyważonego  rozwoju  transportu  w  mieście,  między  innym  jak:  analiza  ruchu
pieszego i rowerowego w mieście ze szczególnym uwzględnieniem Śródmieścia oraz analiza
możliwości  wprowadzenia  tam,  gdzie  jest  to  potrzebne,  ruchu  jednokierunkowego  w
Śródmieściu,  rozumianego  jako  ten  w  granicach  zamkniętych  Aleją  Rodła,  de  Gaulle’a,



Grunwaldzką  (  w  tym  obszarze  ).  Dodatkowo  dwie  prace  koncepcji  nowoczesnej
funkcjonującej  na  zachodzie  europy,  czyli  dzielenia  przestrzeni  publicznej,  dzielenia
pomiędzy transport pieszy i ta praca dyplomowa miałaby objąć teren ścisłego Centrum.
Drugim  elementem  są  same  prace  koła  naukowego,  które  chciałoby  zająć  się  parkiem
północnym i trzeci element to jest umowa pomiędzy gminą a fundacją Politechniki Gdańskiej,
gdzie  już  nie  dyplomanci  doktoranci,  tylko  pracownicy  naukowi  mieli  by  częściowo  na
podstawie  tych  dodatkowych  prac  studenckich,  przystąpić  do  realizacji  zbiorczej  analizy
transportu ruchu kołowego, pieszego albo rowerowego w mieście. 
Zgodnie z ustaleniami do końca czerwca otrzymamy projekt porozumienia i mamy nadzieją,
że zostanie porozumienie to zostanie podpisane.
Przewodniczący  podziękował  burmistrzom  za  wyczerpujące  odpowiedzi  i  przeszedł  do
kolejnego punktu. 

Ad. pkt 4
Informacja na temat przygotowania miasta do sezonu turystycznego.

Sprawozdanie  z  przygotowania  do sezonu turystycznego 2011 z Malbork Welcom Center
radni otrzymali na piśmie ( zał. nr 3). 
Radni nie wnieśli zapytań, uwag i wniosków.

Ad. pkt 5
Informacja  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  
w mieście za 2010 r. i I kwartał 2011 r.

Informację na piśmie dla radnych przygotowali ( zał. nr 4 ):
 Specjalista  ds.  zarządzania  kryzysowego,  obrony  cywilnej  i  spraw  obronnych

Zbigniew Liszewski,
 Komendant Straży Miejskiej w Malborku Tomasz Farysej,
 Komendant Powiatowy Policji w Malborku nadkom. Andrzej Szramke.

Wszystkie informacje omawiała na swoim posiedzeniu Komisja do spraw Społecznych.
Przewodniczący  Leszek  Witkiewicz  powiedział,  że  komisja  rozpatrywała  te  sprawy
z  udziałem  przedstawiciela  Komendy  Powiatowej  Policji,  Komendanta  Straży  Miejskiej
i specjalisty ds. zarządzania kryzysowego. 
Do przedstawionych materiałów komisja nie wniosła uwag i uważa, że są do przyjęcia do
wiadomości przez radnych.  
Pytań do informacji nie było.

Ad. pkt 6
Zapytania i interpelacje radnych.

Radny Krzysztof Grylak  poruszył sprawę bezpieczeństwa około fontannowej konstrukcji.
Wiemy,  że  zdarzył  się  wypadek  i  radny  otrzymał  informację,  iż  nie  jest  to  wypadek
odosobniony. Podobny wypadek zdarzył  się w Kościerzynie, gdzie konstrukcja zapadła się
pod samochodem nie dostawczym a osobowym. 
W  związku  z  tym,  radny  zapytał,  czy  ta  konstrukcja  bezpieczna  jest  dla  intensywnie
zgromadzonych ludzi, którzy mogą tupać w takt dochodzącej muzyki. Radny pyta również o
kwestie rozliczenia miasta ze sprawcą tego wydarzenia.



Sprawa druga to radny zapytał,  czy budynek magistratu podlega konserwatorowi ochronie
zabytków.
Trzecia  sprawa  to  ponownie  o  plakatach  wyborczych  na  rogu  ulic  Wróblewskiego  i
Dąbrowskiego, o których radny interpelował w ubiegłym miesiącu. Faktycznie, radny udał się
na  rekonesans  w  ostatnią  niedzielę,  plakat  burmistrza  Rychłowskiego  został  usunięty,
natomiast  reszta  plakatów,  gdzie  są  zdjęcia  kandydatów  do  Rady  Miasta,  czy  do  Rady
Powiatu, materiał komitetu wyborczego Platformy Obywatelskiej, cały czas tam wisi. Jeżeli
pod tym plakatem znajdują się piktogramy ostrzegające o niebezpiecznym dla życia napięciu,
to  możemy mówić  o szczęściu,  że  tam jakiś  ciekawski  rąk nie  włożył,  gdyż  mogłoby to
skończyć się tragicznie. 
Radny Marek Charzewski miał cztery pytania: pierwsze pytanie związane jest z konkursem
ofert  na  realizację  zadań  publicznych  z  zakresu  kultury,  sportu,  upowszechnianiu  kultury
fizycznej. Komisja konkursowa pracowała nad tymi ofertami i wczoraj na Komisji Oświaty,
Kultury i Sportu radni omawiali, ale radny zapomniał zapytać o rzecz następującą:  
We wszystkich tych  ofertach przeznacza się pieniądze dla parafii  i  radny to rozumie,  jest
koncert z okazji Dnia Papieskiego. Są zadania związane z opieką wakacyjną nad dziećmi,
parafia otrzymuje pieniądze, radny również to rozumie. 
Natomiast  nie  do  końca  rozumie  konkurs  na  zadanie,  które  nazywa  się  upowszechnianie
kultury  fizycznej  i  rekreacji,  gdzie  3 000  zł  dla  Parafii  Rzymsko  -  Katolickiej  108
Męczenników Polskich. Nie zwróciło by to szczególnej uwagi radnego, gdyby nie fakt, że
pod tą parafią jest następna oferta, oferta TKKF.
Oferta TKKF została przez komisję zaakceptowana, otrzymała odpowiednią ilość punktów,
żeby  otrzymać  dotacje,  ale  pieniędzy  nie  otrzymała  z  powodu  braku  środków.  Zdaniem
radnego akurat TKKF jest stowarzyszeniem, które jest najbardziej  jak gdyby powołane do
upowszechniania kultury fizycznej. Aby uświadomić dziwność tego postulatu, radny odwołał
się  wyobraźni  radnych.  Gdyby  Burmistrz  Miasta  Malborka  ogłosił  konkurs  na
upowszechnianie kultu religijnego, czy do konkursu zgłosiłaby się Parafia 108 Męczenników,
czy  zgłosiłby  się  TKKF  i  dofinansowanie  uzyskałby  TKKF.  Radnego  by  taka  decyzja
zdziwiła, tak samo jak dziwi go ta decyzja. 
Radny rozumie, że komisja ma tylko jak gdyby działanie doradcze, ostatecznym dysponentem
tych środków jest  pan Burmistrz,  dlatego zwraca się  o komentarz  do tej  sprawy do pana
Burmistrza.
Kwestia druga dotyczy przetargu na Szkołę Łacińską, już drugi nieudany przetarg i pytanie
radnego brzmi tak: to, że te przetargi się nie udają, wina polega na tym, że kosztorys  był zbyt
optymistyczny, czy w między czasie od powstania kosztorysu do przetargu ceny tak dalece
wzrosły, że niestety w tym kosztorysie się nie możemy zmieścić? Radny przeczytał w prasie,
że  „w  kolejnym  przetargu  zamierzamy   zmienić  zapisy  dotyczące  wymagań  wobec
wykonawcy  i  liczymy  na  to,  że  tym  razem uda  się  wyłonić  zwycięzcę”.  Radny  zapytał
burmistrza,  czy mógłby uchylić  rąbka tajemnicy jakie  to  będą zmiany zapisów dotyczące
wymagań wobec inwestorów, które spowodują obniżenie o niemal 2 mln zł.
Sprawa  trzecia  dotyczy  ul.  Bema  i  sprzedaży  działki  wraz  z  drogą  dojazdową.  
Z  tego  co  radny  wie,  miasto  uzyskało  propozycje  odkupienia  tej  działki  
z bonifikatą. Radny chce się dowiedzieć jakie były warunki postawione przez Agencję Mienia
Wojskowego, jak była cena i kiedy ta oferta wpłynęła.
Rzecz ostatnia dotycząca Malborskiego Programu Partnerstwa Lokalnego a właściwie jego
zawieszenia.  Jako powód tego zawieszenia w tym roku podaje się konieczność przeznaczenia
środków na prace saperskie w parku miejskim. Radny pyta, czy my nie mamy w budżecie
żadnej rezerwy na takie wydarzenia niecodzienne, które mogą nas spotkać. Jeżeli cokolwiek



się wydarzy to musimy pieniądze zabierać z innych rzeczy,  takich jak Malborski Program
Partnerstwa Lokalnego?
Radny Jan T. Wilk  zapytał  jak wygląda sytuacja  na malborskim rynku pracy,  ilu  mamy
bezrobotnych i jakie działania są podejmowane, aby walczyć  z tym problemem i jakie są
nadzieje na przyszłość kolejnych inwestorów? 
W imieniu klubu esperantów, radny podziękował za wykoszenie Skweru Esperanto,  który
esperantyści  przygotowują  do  wielkiego spotkania,  ale  skarżą  się,  że  połamano  przy tym
drzewa  wsadzone  na  skwerze  a  pomnik  Zamenhoffa  jest  zniszczony.  Radny  w  imieniu
esperantystów zapytał, czy można liczyć na pomoc miasta w tym względzie.

               Trzecie  pytanie  – Komisja  Rewizyjna  otrzymała  odpowiedź na pytania   związane  z
prywatyzacją przedszkoli. Odpowiedź jest lakoniczna, dotyczyła wycen sporządzonych przez
rzeczoznawców majątkowych Tomasza Wieliczko i Krzysztofa Luterek. Po przeanalizowaniu
cen  za  jakie  sprzedano  te  przedszkola,  to  są  pewne  rzeczy  niepokojące.  
W przypadku  przedszkola  na  ul.  Kościelnej  cena  metra  kwadratowego  tej  nieruchomości
zabudowanej wyniosła 131 zł 30 gr. W porównaniu z innymi cenami uzyskiwanymi przez
miasto, jest to bardzo tanio. Pytanie wszystkich, których ten temat interesuje jest następujące:
czy  rzeczywiście  wyceny  dokonywano  osobno  nieruchomości  gruntowych  
i osobno budynków, czy też łącznie jako teren zabudowany. Jeżeli tak to dlaczego taka cena?
Pytanie  jest  też  takie,  kto  podpisywał  umowy  w  imieniu  miasta  z  rzeczoznawcami,  ile
zapłacono za grunt a ile za budynek, jeżeli jest taka możliwość. Radny zapytał również, czy
płacono w gotówce czy też na raty. Pytają osoby, które się tym tematem interesują, co stało
się  z  wyposażeniem  przedszkola,  czy  nadal  zostaje  we  władaniu  miasta,  czy  zostało  też
przekazane. Zasadnicze pytanie, na czym polega interes miasta przy sprzedaży tego gruntu?
Rozumiemy, że nikt nie chciał prowadzić tych przedszkoli ale jakoś funkcjonowały. Nie ma
specjalnie  logicznego  wytłumaczenia,  dlaczego  sprzedano  tak  dużo  gruntu  razem  z  tymi
przedszkolami i za tak małą cenę? 
Radna  Teresa  Zdanowicz  interpeluje  w  sprawie  sygnalizacji  –  wyłączników  przy
przejściach dla pieszych na światłach. Na niektórych włączają się a na niektórych nie. Radna
zapytała, czy są zaprogramowane, że włączają się samoczynnie. Jeżeli nie, to proponuje je
zdjąć gdyż są niszczone, dewastowane i być może istnieje jakieś zagrożenie.   
Wiceprzewodnicząca  Bożena  Piątkowska  miała  jedno  pytanie  dotyczące  pasażu
handlowego  przy  ul.  Michałowskiego,  czy  inwestor  zakupił  ten  teren,  kiedy  zamierza
rozpocząć inwestycje i czy boksy,  które będzie posiadał w dyspozycji   będą sprzedawane
mieszkańcom pod handel, czy też będą wydzierżawiane.
Druga interpelacja dotyczy ulicy Westerplatte, gdzie jest fatalny stan nawierzchni, tam już nie
można mówić o przejechaniu, samochody grzęzną w gruzie, to już nie jest asfalt. Radna prosi
o zainteresowanie się tym tematem.
Więcej  interpelacji  radni  nie  mieli  i  Przewodniczący  poinformował,  że  Burmistrz  udzieli
odpowiedzi w punkcie 8.

Ad. pkt 7
Podjęcie uchwał:

a) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – III  zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar wyjaśniła, że w zmianie tej poprawiono
o dochody,  wydatki,  przychody,  wprowadzono  wolne  środki  oraz  załącznik  dotyczący
rachunków własnych, który został uaktualniony zgodnie z wnioskami dyrektorów szkół.
Stany budżetów po tych zmianach zostały wymieniono liczbowo, najważniejszą zmianą
jest  tutaj  wprowadzenie  projektu,  który  realizuje  MOPS  w  Malborku  pt.:  „Ośrodki



wsparcia w ramach kapitału ludzkiego”. W zakresie wydatków najważniejsze zmiany to
jest uaktualnienie planu w zakresie funduszu mieszkaniowego i funduszu remontowego,
zwiększenie środków także w zakresie zadań polityki społecznej, dodatki mieszkaniowe.
Poza  tym  wprowadzono  dotację  celową  dla  MDK  na  inwestycję  związaną  z  Radiem
Malbork. Pozostałe kwoty zostały wymienione i Skarbnik nie omawiała ich szczegółowo,
gdyż są w uzasadnieniu opisane i były omawiane na komisjach. 
Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego i Promocji  Miasta,
Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji.  Do  spraw  Społecznych  oraz
Oświaty, Kultury i Sportu są pozytywne.
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Krzysztof Grylak zwrócił uwagę na jeden z punktów uzasadnienia, mówiący, że
zwiększa się wydatki w dziale 801 na rozdz. 80 195  na kwotę 3 000 zł z przeznaczeniem
na zakup książek i kwiatów, które zostaną wręczone podczas spotkania Burmistrza Miasta
z  laureatami  i  finalistami  konkursów przedmiotowych  uczęszczających  do malborskich
szkół podstawowych i gimnazjalnych. Radny nie ma nic przeciwko temu, żeby laureatów
honorować, jak najbardziej jest to gest słuszny, nie mniej jednak głosując za zwiększeniem
uposażenia  dla  pana  Burmistrza  przed  kilkoma  miesiącami,  radny  sądził,  że  już  nie
będziemy  mieli  próśb  dajcie  na  kwiatek,  na  książkę  na  wstążkę.  Dlatego  radny w tej
kwestii się wstrzyma. 
Radna Teresa  Zdanowicz  zapytała  w sprawie  dotyczącej  przekazania  zmniejszenia  o
kwotę  65 000  zł  na  inwestycje,  zakup  i  montaż  urządzeń  Radia  Malbork.  W ubiegłej
kadencji  Rada  Miasta  wyraziła  opinię  w  przedmiocie  realizacji  MDK  w  Malborku
programu inwestycyjnego związanego z utworzeniem Radia Malbork. W § 2 jest napisane,
że niniejsza deklaracja Rady Miasta oznacza wolę  przyznania dotacji  inwestycyjnej  w
kwocie  194 920  zł  w  formie  zwiększenia  dotacji  ogólnej  dla  MDK  w  przypadku
przyznania przez Krajową Radę w Japonii w kontekście na rozpowszechnianie programu
radiowego  o  zasięgu  lokalnym.  Na  komisji  radni  rozmawiali  w  tym  temacie  i  radna
zapytała:  65 000 zł to jest tylko część potrzeb aby uruchomić przyznanie tej  koncepcji.
Pozostaje jeszcze kwota ponad 100 tys. zł. Opinia poprzedniej rady była pozytywna co do
istnienia radia, ale jakie ostateczne koszty i czy, jeżeli to radio zostanie uruchomione, czy
będzie  potrzeba  dofinansowania.  Na  komisji  z  –  ca  burmistrza  Jerzy  Skonieczny
powiedział, że na początku będzie trzeba pomóc. Potem wpływy z reklam będą pokrywały
koszty funkcjonowania radia. Uciekają nam pewne rzeczy, jak MPPL a tworzymy coś, co
trzeba dofinansować. Radna rozumie, że akces został tutaj przyznany o utworzeniu radia,
ale wyraża obawę o przekazaniu większych środków i prosi o więcej informacji na ten
temat.
Burmistrz Andrzej Rychłowski wyjaśnił w sprawie Radia Malbork, tematem zajmujemy
się dosyć długo i wszyscy mieliśmy świadomość, że jak występowaliśmy o koncesję, to
szansa na otrzymanie jest  stosunkowo nie wielka. Wydawało się, że jest to fajna idea,
która będzie  wzbogacać  środowisko lokalne,  natomiast  pragmatyka  była  taka,  że wiele
samorządów się ubiegało, a są nieliczne przypadki w Polsce gdzie samorządy otrzymywały
te koncesje. Nam się udało i ta kwota, która została uśredniona w poprzedniej uchwale
Rady Miasta, była kwotą uśrednioną, która pozwalała na otwarcie i funkcjonowanie radia.
Oczywiście dzisiaj w sytuacji,  kiedy borykamy się z napiętym budżetem albo gdzie ten
budżet co chwilę przynosi niespodzianki, przyjęliśmy taką zasadę, aby otworzyć to radio to
na zasadzie jak najmniejszych kosztów. To co dzisiaj przeznaczamy na funkcjonowanie
radia, pozwala radio uruchomić i w przyszłości doposażyć w sprzęt potrzebny do bardziej
racjonalnego  funkcjonowania.  Możemy  to  zrobić  etapowo  i  w  jakiejś  perspektywie



okresowej.  Na dzisiaj  ta  kwota  pozwala,  jeśli  chodzi  o  sprzęt,  uruchomić  rozgłośnię  i
funkcjonować bez wielkich technicznych możliwości. 
       Zrobiliśmy rozeznanie jak to funkcjonuje w rozgłośniach w okolicy i w kraju, ogólnie
jeśli chodzi o funkcjonowanie, jest to przedsięwzięcie dochodowe. Może nie w wymiarze
wielkich pieniędzy, ale na pewno nie poniżej kosztów. Jako samorząd nie będziemy do
tego dokładać, burmistrz myśli, że będzie to na niewielkim plusie. 

     Więcej uwag i pytań nie było. 
           Rada Miasta Malborka ( głosowało 20 radnych: 19 – za, 1 się   wstrzymał, przeciwnych nie

było ) podjęła Uchwałę Nr VIII/69/11 w  sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na
2011 rok III zmiana ( zał. nr 5 );

b) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  wieloletniej  prognozy  finansowej  –  III  zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar powiedziała, że konsekwencją podjęcia
zmiany jest uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, oprócz tego jest także
realizacja wniosku Naczelnika IZP i pozyskiwania środków publicznych w zakresie limitu
wydatków SP Nr 3. Pozostałe zmiany wynikają z podjętej uchwały.
Opinie  Komisji:  Finansowo  –  Budżetowej,  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i
Komunikacji, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Oświaty, Kultury i Sportu oraz
do spraw Społecznych są jednogłośnie pozytywne. 

     Radni nie mieli wniosków i uwag.
       Rada Miasta  Malborka (  głosowało  20 radnych:  19 głosów – za,  1  wstrzymujący się,

przeciwnych nie było ) podjęła Uchwałę Nr VIII/70/11 w sprawie zmian wieloletniej
prognozy finansowej – III zmiana ( zał. nr 6 ) ;

c) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia dziennych stawek
opłaty  miejscowej.  Skarbnik  Miasta Małgorzata  Pilarska-Downar przypomniała
radnym, że opłata ta była uchwalona uchwałą w roku 2004, następnie była  zmieniana  
w  2006  r.  Obecnie  wpływy  z  tej  uchwały  są  nie  współmierne  
w stosunku do nakładów związanych z poborem i kontrolą tej opłaty, dlatego Burmistrz
wnosi o uchylenie. Analizy w zakresie wpływów z tego podatku się zmieniły, rada może
zawsze podjąć uchwałę odnośnie wprowadzenia na nowo opłaty.
Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej oraz Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta
są jednogłośnie pozytywne. 
Uwag i wniosków radni nie wnieśli.
          Rada Miasta Malborka ( głosowało 20 radnych jednogłośnie  wszyscy – za )  podjęła
Uchwałę Nr VIII/71/11 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia dziennych
stawek opłaty miejscowej ( zał. nr 7 );

d) Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  planu  gospodarki
odpadami  dla  Miasta  Malborka.  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i
Ochrony Środowiska Barbara Kozicka powiedziała, że obowiązek przedłożenia Radzie
tego sprawozdania  wynika  z  ustawy o  odpadach  i  tak  jak  jest  w uzasadnieniu,  celem
sporządzenia sprawozdania jest przedstawienie aktualnego stanu realizacji poszczególnych
działań zaplanowanych w gminnym planie gospodarki odpadami. 

Opinia  Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji  jest
pozytywna, jednogłośnie.

  Uwagi i wnioski radnych:



  Radny  Zdzisław  Leszczyński  nie  ma  uwag  co  do  samego  sprawozdania,  jest  za
przyjęciem sprawozdania ale omawiając ten temat, radny ma pytanie, jako miasto Malbork
przystąpiliśmy  do  Regionalnego  Systemu  Gospodarki  odpadami  i  wspólnie   
z Tczewem pewne tematy mają być realizowane. W programie tym została zapisana kwota
na likwidację składowiska odpadów. Jest to kwota kilkanaście milionów złotych, kwota
niebagatelna i zadanie bardzo ważne. Jeżeli tego nie zrobimy to później będziemy musieli
realizować z własnych środków. Radny w związku z tym ma pytanie, czy już odbyły się
jakieś rozmowy, czy wiadomo w jakim terminie, kiedy ewentualnie mielibyśmy w ramach
tego działania likwidować składowiska odpadów, o których jest mowa w programie ( w
Kałdowie, w Miniętach ).

     Odpowiedzi  udzieliła  Naczelnik  Wydz.  GKO  mówiąc,  że miasto  wysłało  aneks do
umowy użyczenia składowisk zakładowi  z Tczewa,  który w ramach programu będzie
realizował rekultywację składowisk. Działania te już się rozpoczęły, Tczew jest w przede
dniu rozpisania przetargu na wykonanie tych działań,  natomiast co do kwot to nie jest
kilkanaście milionów, po stronie miasta jest to niepełne 3 mln zł. Z porozumienia wynika,
że  miasto  poniesie  je  nie  wcześniej  jak  w  2018  roku  w  odniesieniu  do  wszystkich
wysypisk, które są w programie. 
Radny Józef Barnaś uzupełnił wypowiedź pani naczelnik, a mianowicie dzisiaj o     godz.
12:00 został  podpisany kontrakt  wykonanie  tego przedsięwzięcia  projektu w obecności
pani  dyrektor  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska.  Można  powiedzieć,  że
wysypiska są w tym programie i tak to będzie robione.

     Więcej zapytań radni nie mieli.
Rada Miasta Malborka ( głosowało 20 radnych ) wszyscy jednogłośnie ( przeciwnych i
wstrzymujących  się  nie  było  )  podjęli  Uchwałę  Nr  VIII/72/11  w  sprawie  przyjęcia
sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami dla Miasta Malborka (zał. nr
8);

e) Projekt  uchwały  w  sprawie  wykazu  kąpielisk  na  rok  2011  na  terenie  Gminy  Miasta
Malborka.  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska
Barbara  Kozicka  powiedziała,  że  zmiany  wprowadzone  ustawą  o  prawie  wodnym
nałożyły  obowiązek  sporządzenia  takiego  wykazu  kąpielisk  i  przedłożenia  go  Radzie
Miasta  celem  uchwalenia.  Do  spełnienia  było  jeszcze  kilka  wymagań  odnośnie
przygotowania kąpieliska do uruchomienia i stąd musimy spełnić ten obowiązek. 
Opinie  Komisji:  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji,  Rozwoju
Gospodarczego  i  Promocji  Miasta  oraz  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  są  jednogłośnie
pozytywne. 
Bez uwag i zapytań.
Rada  Miasta  Malborka  jednogłośnie  (  głosowało  20  radnych,  wszyscy  –  za  )  podjęła
Uchwałę Nr VIII/73/11 w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2011 na terenie Gminy
Miasta Malborka  (zał. nr 9);

f) Projekt  uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia  Statutu  Miejskiego
Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół oraz niektórych innych uchwał. Naczelnik
Wydziału  Oświaty  Kultury  i  Sportu  Janusz  Biskupski w  wyniku  przeprowadzonej
kontroli przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Urzędzie Miasta, która stwierdziła,  że
prowadzenie  przez  Miejski  Zespół  Ekonomiczno  –  Administracyjny  Szkół  obsługi
finansowo – księgowej żłobka i biblioteki jest w sprzeczności z aktualnie obowiązującym
prawem, a mianowicie z ustawą o systemie oświaty oraz ustawą o finansach publicznych.
W związku z tym przedstawia się Radzie projekt uchwały, w wyniku której te placówki z



dniem  1  sierpnia  2011  r.  przestaną  być  obsługiwane  przez  MZEAS  a  przez  służby
finansowe żłobka i biblioteki.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu jest pozytywna.   
Radni nie mieli  uwag i wniosków.  ( posiedzenie opuścili  radni: Joanna Iglińska, Józef
Barnaś i Tadeusz Woźny ).
   Rada  Miasta  Malborka  podjęła  17  głosami  –  za,  czyli  jednogłośnie Uchwałę  Nr
VIII/74/11  w  sprawie zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejskiego
Zespołu  Ekonomiczno-Administracyjnego  Szkół  oraz  niektórych  innych  uchwał 
( zał. nr 10;)

g) Projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Miejskiego  Zespołu     Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół   w Malborku. Naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i Sportu
Janusz Biskupski powiedział, że jest dyrektorem MZEAS od ponad 29 lat. W tej sytuacji
pan  Biskupski  poprosił  o  skomentowane  tej  uchwały  przez  Z-cę  Burmistrza  Jerzego
Skoniecznego: wszystko co jest potrzebne do tej uchwały jest zawarte w uzasadnieniu.
Burmistrz przypomniał, że w związku ze zmianami, które Wysoka Rada podjęła, choćby
przed chwilą głosowaną uchwałą o tym, że odpadają kolejne jednostki do obsługi przez
MZEAS.  Wcześniej  prywatyzacja  dwóch  przedszkoli,  następnie  połączenie  Miejskiego
Domu Kultury i Młodzieżowego Domu Kultury „Ratusz” w Centrum Kultury i Edukacji,
co spowoduje, że również zmniejszy się o jedną jednostkę.  Połączenie dwóch szkół na
Piaskach w jeden zespół, jedna jednostka mniej. Powoduje to, że dalsze funkcjonowanie
MZEAS w dotychczasowej formie wydaje się być i jest moim zdaniem nieekonomiczne.
Wszystkie  kompetencje,  które  dotychczasowo  były  w  zakresie  MZEAS  zostaną
przekazane do Urzędu Miasta. Zostanie utworzony referat oświaty w Wydz. Finansowo -
Budżetowym,  natomiast  inne zadania jak obsługa prawna, sprawy związane z kadrami,
sprzątanie  pomieszczeń,  zostanie  również  przekazane  do poszczególnych  pracowników
Urzędu Miasta.  Pracownicy tymi  zadaniami zostaną dociążeni.  Uprzedzając już pytania
radnych, co stanie się ze zwolnionymi pracowniami, jest to również aspekt społeczny, ci
ludzie też mają swoje rodziny, burmistrz powiedział, że będziemy starali się oczywiście
aby były to jak najniższe skutki społeczne. Z ustaleń wiemy z Naczelnikiem Wydz. OKS
będącym  jednocześnie  dyrektorem  MZEAS,  że  kilka  z  tych  osób  (  4  )  już  mają
uprawnienia do wcześniejszych  emerytur,  2  osoby tych  uprawnień nie  mają,  kierowca,
pani sprzątająca na ½ etatu i pani, która do tej pory pracuje w kasie.
Przewodniczący  Komisji  OKS  Jacek  Markowski  biorąc  pod  uwagę  wyjaśnienia
burmistrza i naczelnika Wydz. OKS, komisja podjęła decyzję i wyraziła pozytywną opinię.

     Uwagi i wnioski radnych:
 Radny  Marek  Charzewski  zapytał  w  imieniu  członków  Kasy  Zapomogowo  –
Pożyczkowej, która funkcjonuje przy MZEAS i jakie będzie funkcjonowanie tej kasy. 
Odpowiedzi  udzielił  z-ca burmistrza Jerzy Skonieczny,  który powiedział,  że kontrola
z RIO wykazała, że prowadzenie kasy przez MZEAS jest nieprawidłowością. Burmistrz
przypomniał,  że  jeszcze  całkiem  niedawno  MZEAS  prowadził  kasę  zapomogowo  –
pożyczkową  dla  nauczycieli  szkół,  którzy  pracowali  w  jednostkach,  gdzie  organem
założycielskim nawet nie było miasto. To zostało tak rozwiązane, że ZS Nr 4 przejął te
obowiązki. Okres do załatwienia spraw to trzy miesiące, a jeżeli się znajdzie jakaś szkoła,
która będzie chciała poprowadzić tą kasę, to zostanie przekazana. Nie ma już możliwości,
aby kasę prowadził MAEAS, czy też w przyszłości Referat Oświaty w Wydz. Finansowo –
Budżetowym. 
Radny Krzysztof Grylak zapytał w sprawie zmiany statutu MZEAS, czy nie można by
było w ten sposób pokierować tą jednostką, żeby owa jednostka mogła się wesprzeć, czy



wyszła z ofertą doprowadzenia usług księgowych dla prywatnych podmiotów, np. takich
jak przedszkola funkcjonujące na terenie miasta. To byłoby zastrzykiem finansowym, czy
to znajdowałoby nie tyle racjonalne co prawne uzasadnienie. 
Z – ca Burmistrza wyjaśnił, że takich propozycji rozwiązania problemu było kilka, zanim
podjęliśmy decyzję. Konsultowaliśmy decyzję z dyrektorami poszczególnych placówek  i
uznaliśmy, aby zatrudnić osobę w wymiarze ½ etatu, która prowadziłaby sprawy związane
z  księgowością.  Głównie  o  tych  zadaniach  rozmawiamy,  ale  zadecydowały  sprawy
społeczne i należy przyznać, że z pracowników pracujących tam obecnie  zaledwie 1 osoba
mogłaby  poprowadzić  księgowość,  czyli  rozstalibyśmy  się  z  10  osobami.  Utworzenie
referatu  jest  praktykowane  w  innych  urzędach.  Pod  kierownictwem  dotychczasowej
księgowej jest rozwiązaniem najlepszym. 

     Więcej uwag nie było.
Rada Miasta Malborka w wyniku głosowania ( głosowało 20 radnych: podjęła 18 głosami
–  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się  i  1  głosie  przeciwnym)  Uchwałę  
Nr  VIII/75/11  w  sprawie likwidacji  Miejskiego  Zespołu  Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Malborku (zał. nr 11);

h) Projekt  uchwały  w sprawie ustalenia  wysokości  opłat  za świadczenia  udzielane  przez
przedszkola,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Miasto  Malbork.  Z –  ca
Burmistrza  Jerzy  Skonieczny   zaproponował  dwie  autopoprawki.  Na  Komisjach  do
spraw Społecznych i Oświaty, Kultury i Sportu burmistrz wytłumaczył na czym polegają.
Są  to  nowe  rozstrzygnięcia  i  powiedział,  że  wszystkie  gminy  ościenne  czekają  na  tą
uchwałę,  żeby prawdopodobnie ją skopiować i  przeprowadzić.  W między czasie mając
informację   z  gminy  i  z  fachowej  prasy  dowiedzieliśmy  się,  że  dwa  zapisy  w naszej
uchwale  mogą  być  zakwestionowane  przez  Wydział  Nadzoru  Wojewody.  Dlatego  w
ramach autopoprawki burmistrz zaproponował wykreślenie § 4 mówiącego o, „że opłata za
zadeklarowaną  liczbę  godzin,  o  których  mowa  w  §  3  wnoszone  są  przez  rodziców
( opiekunów prawnych ) do dnia 15 danego miesiąca” i wtedy poszczególne paragrafy
zmienią swoją numerację. Wynika to z  rozstrzygnięcia Wydziału Nadzoru Wojewody w
jednym z miast, gdzie uznano, że ten zapis jest zapisem niekonstytucyjnym z uwagi na to,
że rodzice muszą płacić za świadczenie, które nie były wykonane. Drugi zapis ( radni już
dostali nowe wersje ) zmienia w § 1 pierwsze zdanie a wykreślone jest zdanie od słowa
„świadczenia …… do słowa „ w zakresie stwierdzenia do 5 godzin dziennie”  i zastąpienia
następującym zdaniem „przedszkola zapewniają bezpłatną naukę, wychowanie, opiekę w
wymiarze 5 godzin dziennie” i dalej „przez 5 godzi w dni tygodnia”. 
Naczelnik  Wydziału  Oświaty  Kultury  i  Sportu  Janusz  Biskupski powiedział,  że
zasadny odpłatności, które aktualnie obowiązują w mieście i zgodnie z ustawa o systemie
oświaty mogą obowiązywać do września tego roku. W związku z tym, ponieważ ta ustawa
przewiduje konieczność wprowadzenia takiej zasady, aby rodzic dziecka posyłającego do
przedszkola  płacił  za  zajęcia,  na  których  faktycznie  jest,  więc  musimy  faktycznie
poprzednią  uchwałę   uchylić  wprowadzając  nowe  zasady,  które  określają  i  tu  w
kompetencjach Rady Miasta jest określenie ilości godzin płatnych zajęć, i tu jest 5 godzin
oraz  z  opłaty za każdą  godzinę  ponad tą  ustaloną  przez Radę Miasta  bezpłatną,  poza
zajęcia  bezpłatne.  Projekt  tej  uchwały  reguluje  te  sprawy  w  naszych  przedszkolach
publicznych.  Różnica  polega  na  tym,  że  dotychczas  była  oplata  stała  ustalona,  którą
rodzice wpłacali bez względu na to, czy dziecko było pełny miesiąc w przedszkolu czy nie
było,  zadeklarowana  przy  zapisaniu  dziecka  do  przedszkola.  W  tej  chwili  mamy
powiedziane ile kosztuje godzina co wykazaliśmy w uzasadnieniu. Na dzień dzisiejszy
0,16  %  od  najniższej  płacy,  czyli  tej,  która  mówi  1 386  zł.  Dzisiaj  0,16%  kwoty



minimalnego wynagrodzenia, czyli 2,22 zł za każdą rozpoczętą godziną ponadto 5 godzin,
kiedy dziecko będzie w przedszkolu. Tyle mówi ustawodawca i tyle daje nam co jest w
gestii miejskiej rady. Są to te dwie autopoprawki, które przedstawiamy.
Przewodniczący poddał pod głosowanie autupoprawkę zgłoszoną przez pana Burmistrza.
W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie ( 20 – za ) przyjęła autupoprawkę do
projektu uchwały. 
Komisje:  Oświaty,  Kultury i Sportu, do spraw Społecznych i Finansowo – Budżetowa
zaopiniowały  projekt  po  przedstawieniu  przez  Burmistrza  autopoprawki,  opinie  są
pozytywne. 

      Uwag i wniosków nie było.
Rada Miasta Malborka podjęła (19 głosami – za, przy 1 wstrzymującym się, przeciwnych
nie było ) Uchwałę Nr VIII/76/11 w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia
udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto
Malbork  (zał. nr 12);

i) Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Miasta  Malborka”.
Kanclerz Kapituły pan Jerzy Ruszkowski zanim przystąpił do zreferowania wniosku
dotyczącego pani Danuty Żądłowskiej, przekazał słowo wstępu. Zgodnie z uchwałą Rady
Miasta  Malborka,  którą  podjęto  w  dniu  20  kwietnia  2011  roku  w  sprawie  trybu  i
procedur  nadawania  tytułu  „Zasłużony  dla  Miasta  Malborka”  i  statutu  Kapituły  tego
wyróżnienia,  po  posiedzeniu  Kapituły,  które  odbyło  się  16  maja  2011  r.,  zgodnie  z
procedurą  zawartą  w  regulaminie  statutu,  Kanclerz  przedstawił  Wysokiej  Radzie  w
imieniu Kapituły wnioski o nadanie tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”. Wniosek
przedstawiony Kapitule przez Przewodniczącego Rady Arkadiusza Mroczkowskiego i dla
ś. p. Jacka Spychały pośmiertnie przedstawionego Kapitule przez pana Burmistrza Miasta
Malborka pana  Andrzeja Rychłowskiego. 
Kanclerz  przystąpił  do  uzasadnienia  wniosków,  które  opisane  są  w  uzasadnieniu  do
uchwał Rady Miasta Malborka ( w załączeniu do niniejszego protokołu ).

       Radni nie mieli uwag ani wniosków.
 Rada Miasta Malborka jednogłośnie ( 20 radnych – za, przeciwnych i wstrzymujących
się nie było ) podjęła  Uchwałę Nr  VIII/77/11 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony
dla Miasta Malborka” (zał. nr 13); 

j) Projekt  uchwały  w  sprawie nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Miasta  Malborka” .
Kanclerz   Kapituły  Jerzy  Ruszkowski  przedstawił  wniosek  Kapituły  dotyczący  śp.
Jacka Spychały. Wniosek jest załącznikiem do protokołu.

       Bez uwag i wniosków radnych.
Rada  Miasta  Malborka  jednogłośnie  (  20  –  za,  przeciwnych  
i  wstrzymujących  się  nie  było  )  podjęła Uchwałę  Nr  VIII/78/11  
w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka” (zał. nr 14). 

Ad. pkt 8
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Burmistrz  Miasta  pan  Andrzej  Rychłowski  odpowiedział  na  zapytania  i  interpelacje
radnych:
Radnemu Krzysztofowi Grylakowi na pytanie dot. fontanny miejskiej. Burmistrz rozumie, że
pan radny dba o bezpieczeństwo ale stosowne dokumenty po sesji Burmistrz może radnemu
udostępnić  do  wglądu.  Na  budowę  fontanny  są  stosowne  pozwolenia  i  względy



bezpieczeństwa oczywiście  były spełnione.  Niestety nie ma takich zabezpieczeń,  które by
zahamowały wjazd samochodów, co uczynił to kierowca powodując uszkodzenie fontanny.
Burmistrz  powiedział,  że  będą  dodatkowe  zabezpieczenia.  Jeśli  chodzi  o  konstrukcyjne
zabezpieczenia i  materiały użyte do produkcji fontanny,  one spełniają wymogi.  Na dzisiaj
zabezpieczyliśmy środki na remont fontanny, gdyż nie możemy czekać na pieniądze, które
odzyskamy a podjęliśmy już w tym kierunku kroki. Stosowne wyceny zostały wykonane i
firma  ubezpieczeniowa,  która  będzie  głównym  adresatem  roszczeń  miasta  co  do
odszkodowania,  przeprowadziła  już  stosowną  wizję  lokalną.  Nie  wyklucza  się  sprawy  
w  sądzie  z  powództwa  cywilnego  co  do  osoby,  która  spowodowała  szkody,  dokonała
naruszenia prawa ruchu drogowego. Będziemy reagować nie zależnie od sytuacji jak będzie
się  rozwijać.  Dzisiaj  podjęte  są  działania  już  bardziej  konkretne,  są  terminy  ustalone  i
Burmistrz  myśli,  że  niebawem fontanna  ożyje,  czekamy  na  kamień  i  te  elementy,  które
niestety musimy indywidualnie dorabiać. 
Jeśli chodzi o budynek Urzędu Miasta to oczywiście budynek nie jest obiektem zabytkowym
w  sensie  wpisania  do  rejestru  zabytków.  Jest  w  miejskim  spisie  co  do  bryły  i  podlega
miejskiemu  konserwatorowi  zabytków  w  sensie  jakiś  prac  adaptacyjnych  czy  prac
remontowych budynku. One dotyczą głównie bryły całego obiektu. 
Co  do  plakatów  wyborczych,  pracownicy  Gospodarza  Miasta  tropią  te  plakaty  i  jak  nie
wytropili te plakaty, to będą informacje radnego przydatne, gdzie konkretnie są jeszcze nie
usunięte. Burmistrz również widział plakaty wyborcze z różnych komitetów wyborczych.
Jeśli chodzi o pytanie radnego Marka Charzewskiego, konkursy odbyły się jakby dwutorowo,
czynnik  społeczny Rady Sportu i  komisji  Rady Miasta.   Burmistrz  w całym procesie  nie
uczestniczył, radny Charzewski apelował do Burmistrza o zmianę decyzji, które do tej pory są
wypracowane. Burmistrz z tą argumentacją nie bardzo się zgadza, po to są czynniki społeczne
aby przedstawić  Burmistrzowi  projekt  podziału  tych  środków, który wypracowywany jest
przez  wiele  osób  i  przez  wiele  organizacji,  instytucji,  przez  wiele  klubów  sportowych.
Burmistrz  poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Jacka
Markowskiego o odpowiedź na to pytanie. 
Odpowiadając na to pytanie radnemu Charzewskiemu: „szkoda, że nie znalazł czasu wczoraj
na  komisji.  Ja  nie  powodowałem  przyspieszenia  tylko  po  to,  że  była  następna  Komisja
Finansowo  –  Budżetowa,  każdy  mógł  zabrać  głos,  każdy  mógł  zapytać  w  tym  temacie
również. Padały pytania od państwa radnych, od członków komisji i przykro mi, że na komisji
Pan nie znalazł tego czasu. Spróbuję jeszcze raz wyjaśnić, czym się kierowała komisja, bo tak
naprawdę  kierowaliśmy  się  celowością,  atrakcyjnością  oferty,   zapotrzebowaniem
społecznym i poprawnością kwalifikowania wydatków. Punktacja, która została przydzielona
TKKF-owi  opierała  się  na  szczegółowym  opisie  działań,  zakładanym  celom  
i rezultatom. Na tej podstawie zostały przydzielone punkty w ilości 31. 
Natomiast trzeba nadmienić, że kwota, którą mieliśmy do podziału jest dużo mniejsza niż w
ubiegłym roku i musieliśmy niestety troszeczkę przeanalizować wydatkowanie tych środków.
Jeszcze  bardziej  pochyliliśmy  się  nad  wnioskami  jakie  zostały  złożone,  zaciągnęliśmy
informacji u źródeł i zaczęliśmy sprawdzać te wnioski. Niestety, ale wydatkowanie kosztów,
które zostały zrobione w kalkulacji przewidywanych przez TKKF nie zgadza się z prawdą.
Na tej  podstawie komisja  zadecydowała o nie przyznawaniu środków dla TKKF-u. Mogę
nadmienić tylko, że jest to tylko koszt wynajmu i przygotowanie obiektów sportowych. Koszt
pokrycia z wkładu własnego to 1 600 zł i 2 850 zł ma pokryć miasto. Chciałbym wszystkich
radnych i  mieszkańców poinformować,  że to  jest  nie  prawdą dlatego,  że zasięgnęliśmy u
dyrektora  OSiR  i  wszystkie  obiekty,  które  TKKF  dostaje  na  zorganizowanie  zawodów,
dostaje nieodpłatnie. Oprócz tego OSiR również jest sponsorem tych wszystkich działań, w



ubiegłym roku zostały ufundowane nagrody, jak i w tym roku również dyrektor powiedział,
że przychyli się do organizacji tych imprez w ramach pomocy.  
Następną rzeczą to są wpisowe, które uiszczają zespoły, które uczestniczą w rozgrywkach. Na
pewno cel  jest  bardzo szczytny,  imprezy są bardzo potrzebne dla  środowiska miejskiego,
natomiast z braku środków o 40 % mniejszych, niestety musieliśmy postawić na inne zadania
a niżeli TKKF i dlatego komisja wnioskowała tak jak przedstawiłem. Dziękuję.”
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski  dodał, że końcowe stanowisko trafi i Burmistrz nie
przewiduje dużych zmian, jedynie może jakieś korekty kosmetyczne dlatego, że szanujmy
instytucje, które opiniują te wnioski. Po to komisje społeczne były tworzone aby honorować
wypracowane stanowiska. 
Jeśli  chodzi  o  Szkołę  Łacińską,  nie  podjęto  jeszcze  decyzji  o  unieważnieniu  drugiego
przetargu, ponieważ rzecz jest mocno skomplikowana, będziemy robić następny przetarg i
wprowadzać zmiany czy w specyfikacji przetargowej związanej choćby z jakimiś warunkami
dla  firm,  czy  ilością  wyposażenia.  Musimy mieć  zgodę władzy nadrzędnej,  czyli  Urzędu
Marszałkowskiego  i  bez  otrzymania  takiej  zgody nie  możemy  podjąć  wcześniej  żadnych
działań.  Na dzień dzisiejszy jeśli  chodzi  o  element  czasowy,  nie  jesteśmy w niedoczasie,
mamy jeszcze możliwość wprowadzenia jakiś korekt i będziemy to robić niezależnie od tego
jakie  będą  najpierw  informacje  i  zgoda  Urzędu  Marszałkowskiego  na  dalsze  działanie  i
rozpatrujemy  kilka  wariantów.  Musimy  mieć  konkretną  informację,  żeby  się  do  sprawy
odnieść. 
Jeśli chodzi o ul. Bema i działkę na ul. Bema, z radnego pada szereg kontekstów, Burmistrz
powiedział, że jest wiele niedomówień i wiele nieprawd. Nigdy nie było takiej sytuacji, że
wystąpiono do Urzędu z ofertą, zawsze była taka sytuacja, nawet na tej sali spotykaliśmy się 
w obecności posłów z kierownictwem Agencji, tłumacząc jakby skomplikowanie tej sytuacji.
Pewne zaszłości spowodowały, że przebiegająca droga naniesiona jest na mapy ewidencji i za
kwotę, która tutaj obowiązuje, chodzi o przejmowanie dróg ale nigdy nie było woli ze strony
Agencji. Agencja zawsze tłumaczyła swoje działanie faktem, że musi pozyskiwać środki i
takie ma wytyczne z centrali i te ostatnie pismo, które skierowaliśmy nałożyło się z przetargu,
które Agencja robiła. Działka ta znalazła oferenta w przetargu ale do dalszych rozmów nie
doszło.  Niestety  Agencja  działa  wbrew  miastu,  wbrew  pewnym  zasadom,  Burmistrz  ma
pewne  informacje,  że  na  Osiedlu  Południe  działka,  która  stanowi  plac  zabaw  dla  dzieci
między  blokami,  została  wystawiona  do  sprzedaży  jako  działka  budowlana  pod  dom
jednorodzinny. Co też budzi sprzeciw ale naszym zdaniem możliwości oddziaływania takie są
jakie są. Możemy pisać, protestować ale Agencja jest właścicielem tego mienia w stosownych
przetargach  i  szuka  nabywców.  Mamy  oczywiście  problem  związany  z  dojazdem,  radni
wiedzą,  że  przystąpiliśmy  do  zmiany  planów  i  będziemy  na  nie  reagować.  Burmistrz
powiedział,  że  niestety  Agencja  działając  na  terenie  miasta  posługuje  się  nieprawdą  jeśli
chodzi o informacje. Burmistrz rozumie, sprzedaż mienia, te przykłady jak droga na Osiedlu
Południe,  jakoś  bardzo  w dziwny sposób chce  się  zabrać  przestrzeń  publiczną  wciskając
jeszcze jeden budynek między istniejące jest  kuriozalną  sytuacją.  Z takimi sytuacjami  się
spotykamy,  ale Burmistrz ze zdziwieniem przyjmuje to również to, że już Agencja chciała
przekazać na drogę ale to nieprawda, taki dokument do urzędu nie wpłynął. Nigdy nie było
takiej deklaracji na piśmie wprost. Natomiast możecie to sobie zaobserwować, kwotę na tyle
wysoką, że chyba nikt na tej sali nie zgodził  się, aby Rada Miasta kupowała wspólnotom
działki.  
Co do MPPL – u, mamy tutaj taką sytuację, że decyzja Burmistrza o tym, że w tym roku nie
rozpiszemy konkursu,  wynikała  z  wielu  przyczyn.  Z  racji  na  pewne wydarzenia,  choćby
remont fontanny, gdzie musimy przesuwać środki. Jest rezerwa ale te środki, które dokładamy
na  fundusz  mieszkaniowy,  nie  biorą  się  z  nikąd,  to  nie  są  pieniądze,  które  zostały



wyprodukowane gdzieś w piwnicach tego urzędu, tylko one właśnie są w środku przesuwane
na najważniejsze zadania.  Burmistrz  przypomniał,  że  MPPL był  oczkiem w głowie przez
wiele, wiele lat i choćby w poprzedniej kadencji. Wcześniej wyglądał bardzo różnie, mniej
więcej około 100 tys. zł co roku, to w tamtej kadencji zwiększyliśmy do 300 – 400 tys. zł, a
ostatni  rok  w  ogóle  był  w  tym  względzie  specjalny,  bo  została  zmieniona  uchwała  i
dofinansowano budowę w ramach MPPL-u dwóch boisk, na Wielbarku i w Kałdowie, które
nigdy by nie powstały bez zwiększenia tego programu, po 100 tys. zł. Cofając się do historii
to MPPL ma 10 lat i przez te kilka lat urosła ranga MPPL-u i Burmistrz się cieszy z tego
powodu. Chętnych na pewno byłoby wielu a musielibyśmy odmówić. Burmistrz uważa, że
lepiej w tym roku tą inicjatywę odłożyć zgodnie z prawem, bo  uchwała mówi o tym, że jeżeli
środki znajdą się w budżecie  to można wprowadzić MPPL. W tym roku MPPL nie będzie
realizowany z taką nadzieją,  że w przyszłym roku ze zdwojoną siłą  przystąpimy do tych
zadań, które znowu będą upiększać i jakby budować tożsamość w naszych dzielnicach.  
Jeśli  chodzi  o  pytania  radnego  Jana  T.  Wilka   w  sprawie  bezrobocia,  to  wyczerpujące
informacje znajdują się na stronie internetowej jak i wszelkiego rodzaju statystykach. Żeby z
kontekstu  wypowiedzi  Burmistrza  nie  wynikało,  że  bezrobocie  się  zwiększa,  to  jest
oczywiste. Jesteśmy w takiej sytuacji w mieście, powiecie, województwie, w kraju, że ten
współczynniki  są wszędzie takie  same.  Wszędzie  pokazują wzrost  bezrobocia i  jak radny
chciałby dowidzieć się, czy w Malborku jest inaczej, to z przykrością Burmistrz stwierdza, że
nie jest inaczej. Jest tak jak w Polsce i Europie, jesteśmy częścią gospodarki globalnej i ten
współczynnik bezrobocia w porównaniu do 2008 roku ( 18%  ) do 2011 r. zwiększył się o 6%
i na terenie powiatu wynosi 24%.  W mieście jest na poziomie 19% i jest to wyzwanie do
wszystkich  władz  miasta,  aby  prowadzić  takie  działania  w  celu  zmniejszenia.  Urząd  też
prowadzi takie działania i są prowadzone rozmowy, szuka się inwestorów.
Skwer Esperanto, na drzewka zostało wystawione jakiś czas temu i zadanie będzie oczywiście
realizowane,  wspieramy i  będziemy wspierać  takie  działania  grup,  między innymi  i  Klub
Esperanto  w  Malborku,  który  też  przyczynia  się  do  pewnej  promocji  naszego  miasta  na
zewnątrz. Jeśli chodzi o przedszkola, to Burmistrz rozumie, że chodzi o bardzo szczegółowe
kwestie  takie  jak  data,  czy  kwoty,  poinformujemy  na  piśmie.  Co  do  generalnej  zasady
Burmistrz odpowiedział, że pan radny zadał pytanie retoryczne i prosi o informacje bardzo
szczegółowe, bo Burmistrz nie wyobraża się inaczej jak to, że wszystkie wyceny wykonują
biegli rzeczoznawcy zaprzysiężeni i  wycena dotyczy całego zasobu, majątku zarówno ziemi
jak i budynku, wszystkiego co jest w sprzedaży. Więc jest jakby oczywiste i nie wymaga
żadnego  tłumaczenia,  natomiast  jeśli  chodzi  o  szczegóły,  kiedy,  za  jaką  kwotę,  to
poinformujemy na piśmie. 
Na pytanie radnej Teresy Zdanowicz dotyczące wyłączników to mamy takie sygnały z miasta
i  przekazaliśmy do Gospodarza Miasta o powtórną interwencję.  Chodzi o funkcjonowanie
tych przełączników. 
Ostatnie pytanie radnej Bożeny Piątkowskiej  dot. nawierzchni ul. Westerplatte, jest kilka ulic
wymagających remontu nawierzchni. Te ulice, które w Malborku zostały przez ostatnie lata
wyremontowane w całości, całe nawierzchnie trzymają się i to wygląda dobrze. Natomiast te
ulice, które po 20-30 latach, są takie ulice łatane, to dyrektorowi ZGKiM pewnie już śnią się
po nocach, bo nie ma czego już łatać. Jest to problem, który będziemy starali się najpilniej
rozwiązać i znaleźć dodatkowe środki na to z rezerwy. 
Co do „Czerwonej Torebki” to oczywiście grunt został sprzedany i kupiła to firma spółka
akcyjna z Poznania za kwotę 1 mln 437 tys. zł. Idea tej nowej sieci handlowej jest taka, aby
tworzyć lokalne punkty handlowe, które będą skupiać fryzjera, szewca, lokalnego piekarza
czy  punkty,  które  mają  być  wynajmowane  lokalnym  przedsiębiorcom  na  prowadzenie
działalności, uzupełnienie oferty handlowej w dzielnicach i przy ciągach komunikacyjnych. 



Radny Marek Charzewski wrócił do kwestii konkursu i TKKF-u, bo nie do końca rozumie
wypowiedź pana Przewodniczącego. Skoro pan Przewodniczący twierdzi, że w swojej ofercie
TKKF  kłamał,  to  dlaczego  TKKF  pozytywnie  przeszedł  ocenę  formalną,  uzyskał
odpowiednią ilość punktów itd., powinien być odrzucony. Natomiast tu mamy, że otrzymał
punktu, które upoważniają do otrzymania dotacji i przeszedł również ocenę formalną. Radny
to pytanie skierował do pana Burmistrza, bo jak gdyby chciał uzyskać ogólną Pańską opinię,
czy  Pana  zdaniem  zadania  z  zakresu  upowszechniania  kultury  fizycznej  lepiej  będą
realizowane, czy zdaniem Burmistrza Parafia 108 Męczenników.  
Burmistrz Andrzej Rychłowski  powiedział, że zadania nie zależą od nazwy klubu ale od
pewnego zaangażowania, od pracy włożonej w krzewienie tej kultury i w pracę z dziećmi.
Radny Jacek Markowski  powtórzył  to  co powiedział  na  początku,  że  najpierw komisja
zapoznała  się  z  wnioskiem,  z  całą  ofertą,  punkty  zostały  przydzielone.  Później  komisja
zaczęła patrzeć czy to jest prawdą czy nie i analizowała. Komisja wystąpiła o opinię i tak
naprawdę nie zakończyła jeszcze pracy, poczym wystąpi z wnioskiem do Burmistrza, co się
stało i  jakie  dostała  informacje.  Również nie  do końca jest  prawdą,  że nie  odbędą się  te
imprezy dlatego, że dyrektor OSiR daje i udostępnia obiekty, jest to również koszt miasta.
Funduje też nagrody z tego tytułu. Radny rozmawiał również z ludźmi, którzy prowadzą tego
typu imprezy i też są zadowoleni ze współpracy z OSiR. 
Radny  Leszek  Witkiewicz  powtórzył  to  co  powiedział  na  posiedzeniu  komisji,
z argumentacją radnego Jacka Markowskiego się nie zgadza, bowiem TKKF musi ponosić
koszty na obiekt,  w którym urzęduje i  przechowuje swój  majątek.  Radny wskazał  źródło
gdzie można się zasilić, jak również środki, które pochodzą z alkoholu. Okazuje się, że jedna
z organizacji dostała znacznie więcej niż którakolwiek inna organizacja. I tutaj te 1 500 zł nie
byłoby  problemem  gdyby  przekazać  na  TKKF.  Według  radnego  TKKF  prowadzi  dobrą
robotę a wszelkiego rodzaju animozje i jeszcze to, że pobierają opłaty. A własne środki to
składki rodziców.
Adwocem  radny Jacek Markowski  – komisja nie może domyślać się, że TKKF ma inne
obiekty, na które potrzebuje pieniądze. Komisja skupiła się na wniosku, który został złożony.
Na wniosku jest napisane, na jakie obiekty są potrzebne pieniądze i na jaki cel.  
  
Ad. pkt 9
Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Malborka.

Rada  Miasta  jednomyślnie  bez  uwag  i  wniosków  (  20  –  za,  przeciwnych  
i wstrzymujących się nie było ) przyjęła protokół z VIII sesji Rady Miasta Malborka.

Ad. pkt 10
Komunikaty i wolne wnioski. 

Przewodniczący  Arkadiusz  Mroczkowski serdecznie  powitał i zaprosił  wieloletniego
pracownika  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Malborku  pana  Henryka
Wojtczaka do stołu prezydialnego, po czym odczytał list gratulacyjny z okazji 40 – lat pracy
zawodowej od Burmistrza Miasta Malborka i Przewodniczącego Rady ( oklaski ).
Przewodniczący Rady zakomunikował,  że  27 maja  2011 r.  jest  Dzień  Samorządowca,  po
czym zaprosił na uroczystość.28 maja 2011 r. w Sali Gimnazjum Nr 3 Młodzieżowa Rada
Miasta  organizuje VI turniej  piłki  siatkowej  szkół  ponadgimnazjalnych  i  gimnazjalnych  o
Puchar  Burmistrza  Miasta.  Radni  otrzymali  zaproszenie  od  dzieci  z  Domu  Dziecka  w



Malborku na uroczystość z okazji Międzynarodowego Dnia Dziecka w dniu 1 czerwca 2011
r. na godz. 12:00. 
Poinformował  również,  że  z  okazji  Jubileuszu  50 –  lecia  Młodzieżowego  Domu Kultury
„Ratusz” w kinie Klubowym o godz. 17:00 odbędzie się uroczyste spotkanie.
Radni otrzymali również zaproszenie na wernisaż malarki pani Wandy Wolak, który odbędzie
się 2 czerwca 2011 r. w Dworku u Leszczyńskich w Gościszewie. 
Ważna informacja, to jest obowiązek wszystkich radnych, aby wzięli udział w uroczystej sesji
Rady Miasta  w dniu 10 czerwca 2011 r. radnych obowiązują stroje dawne. 
11 czerwca 2011 r. radni również w strojach dawnych powinni uczestniczyć w korowodzie z
okazji rozpoczynających się Dni Malborka. 
Radny Krzysztof Grylak w ramach komunikatów i wolnych wniosków – podjęliśmy uchwałę
w sprawie uhonorowania postaci Jacka Spychały pośmiertnie, wyrażam wdzięczność naszym
wcześniejszym samorządowcom, którzy tak nietuzinkową postać dostrzegły,  co przyniosło
tak wielki i chwalebny dla nas skutek. 
Pozwolę sobie jeszcze dodać, że dzisiaj jest 26 maja, więc za Haliną Kwiecińską przypomnę,
że jest takie słowo, słowo jedno, przed którym wszystkie inne słowa bledną, słowo jak słońce
jaśniejące  co  wszystkie  inne  słowa  gasi,  słowo  z  muzyki  i  uśmiechu,  zapachu  ptaków,
kwiatów i nut ptasich, słowo, co nigdy nie zawodzi, wierne czułe do ostatka, najbliższe sercu,
najpiękniejsze,  jedno,  jedyne  słowo  Matka.  Wszystkim  matkom,  zwłaszcza  samotnie
wychowującym dzieci, życzę satysfakcji z ich trudu. Dziękuję.
  

Ad. pkt 11
Przegląd miasta.

Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich radnych do autokaru na przegląd miasta. 
Trasa  przeglądu  przebiegała  ulicami  miasta,  radni  pojechali  również  do  ZGKiM  
w Malborku, do parku i do OSiR. 

Ad. pkt 12
Zakończenie sesji.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  pan  Arkadiusz  Mroczkowski
zamknął VIII sesję Rady Miasta Malborka.

Protokółowała Alicja Olchowicz
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